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ÚSMĚVY SMUTNÝCH MUŽŮ
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Magistrát převezme zodpovědnost zaopravy budovy postavené v roce 1907, v první fázi
investuje 75milionů korun, celkové nákladymají být 2,7miliardy. Otevřít semá do čtyř let.
Náměstek primátora Jiří Pospíšil uvedl, žeměsto bude chtít získat část peněz od státu.

Dan Svátek při natáčení
filmu Dvě slova jako
klíč se štábem cestoval.
David Švehlík tak vyjel
až na Siberut. STRANA 4

Praha se musí připravit
na zaplacení rekonstrukce
Divadla na Vinohradech
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Večerních typů lidí
ubývá, na to reagují
restaurace nebo
divadla.
Nové trendy zavírají kuchyně
restaurací v osm hodin. Kina
vyměňují večerní projekce za
odpolední. Dokonce i divadla
na newyorské Broadwayi po-
souvají představení na dřívěj-
ší časy. Tyto a další signály
jsou podle deníku The Wall
Street Journal (WSJ) důkazem
toho, že ranní ptáčata ve Spo-
jených státech získávají pře-
vahu nad lidmi, kteří jsou ak-
tivnější ve večerních hodi-
nách.

Co na to noční sovy?
List uvádí, že ke změně přispí-
vají lidé, kteří pracují z domo-
va a chtějí vyrazit za zába-
vou, jakmile doma vstanou
od svých počítačů. „Některé
noční sovy si říkají, že začíná-

me být trochu nudní. Jiné
hromadný posun aktivit přijí-
mají,“ píše WSJ v odkaze na
večerní typy lidí.
WSJ s odvoláním na server
Playbill uvádí, že o hodinu
dříve nyní na Broadwayi začí-
ná třetina večerního progra-
mu v poslední den pracovní-
ho týdne. Změny jsou patrné
také v pohostinství.
Podle sociální sítě Yelp restau-
race obslouží deset procent
zákazníků od 14 do 17 hodin,
zatímco před pandemií covi-
du-19 to bylo jen pět procent.
Jedním z těch, kdo se do re-
staurací vydávají v odpoled-
ních hodinách, je Kathy Hat-
fieldová ze státu Massachu-
setts, které zaměstnavatel
umožňuje pracovat na dálku.
Po práci začala s knížkami
chodit na sklenku vína a na
večeři a nyní pozoruje, že její
dva oblíbené podniky bývají
zpravidla do šesté hodiny
plné. Také zjišťuje, že o víken-
dech je snazší zarezervovat si

stůl na sedmou hodinu než
na pátou. V Los Angeles na
opačném konci USA luxusní
restaurace Asterid původně
zavírala ve 23 hodin, když
loni na jaře otevřela. Teď ale
většinou obsluhuje poslední
hosty okolo 20.30.

I kapely hrají dříve
A v New Orleansu, který je
známý svým nočním živo-
tem, začali promotéři ze spo-
lečnosti River Beats pořádat
koncerty převážně mezi
šestou a jedenáctou večer.
Dříve hlavní hvězdy jejích
akcí zahajovaly svá vystoupe-
ní i hodinu po půlnoci.
„Všimli jsme si poklesu ná-
vštěvnosti na pozdních večer-
ních akcích a poptávky po dří-
vějších,“ řekl spoluzaklada-
tel River Beats Sean Schmidt.
„Úplně jsme nevěděli, proč se
to děje. Došlo nám ale, že pro-
motéři, kteří na tu poptávku
nezareagují, zkrachují,“ do-
dal. ČTK

Do kin za týden zamíří nová komedie
Tereza Kostková, Hana Holišová a Lenka Krobotová (zleva) jsou hrdinkami nové komedie
Nikdy neříkej nikdy, která je důkazem toho, že všechno špatné může být i pro něco
dobré. Snímek natočili producenti úspěšných diváckých hitů Všechno nebo nic a Příliš
osobní známost. Film půjde premiérově do kin 3. srpna. MET

Domovská stránka sociální sítě
Twitter s novým logem ČTK

Nemovitosti - nabídka

Sociální síť Twitter čeká vel-
ká změna. Majitel firmy Elon
Musk už představil nové
logo, modrého ptáčka vymě-
ní za bílé X na černé ploše. Je
to součástí jeho snahy o změ-
nu názvu Twitteru. S pře-
jmenováním by Musk zaho-
dil více než 15 let starou a ce-
losvětově známou značku
s vysokou hodnotou, in-
formují tiskové agentury.
Musk je však odhodlán pro-

jekt dokončit. V reakci na nej-
novější změny začal na
Twitteru kolovat hashtag
„#GoodbyeTwitter“. Miliar-
dář a majitel automobilky
Tesla a dalších firem koupil
společnost Twitter loni v říj-
nu za 44 miliard dolarů (teh-
dy asi bilion korun). Musk
o víkendu oznámil, že se
„brzy rozloučíme se značkou
Twitter“. Adresu chce pře-
vést na doménu x.com. ČTK

774 301 409

skayocapital.cz

Vykoupíme váš podíl
za víc, než myslíte.
Nepotřebujete
souhlas spolumajitelů.

Se spolumajiteli
není řeč?

30
Čechů ochotných pracovat
při hrozbě ztráty zaměstná-
ní za nižší mzdu je nejméně
za 30 let. Vyplývá to z prů-
zkumu agentury STEM. Na
snížení výdělku by přistoupi-
lo 58 procent dotázaných.
Přitom na začátku covidové
pandemie bylo lidí ochot-
ných pracovat za nižší mzdu
73 procent a v době ekono-
mické krize mezi lety 2008
a 2014 až 80 procent. Ještě
méně lidí by kvůli hrozící
ztrátě práce přistoupilo na
přestěhování. Nyní je to asi
třetina, před 15 lety to bylo
přes 40 procent Čechů. ČTK

Pardubice zpřísňují podmín-
ky fungování sdílených elek-
trokoloběžek. Chtějí docílit
toho, aby je jezdci neodkláda-
li na nejrůznějších místech.
Sníží se také nejvyšší povole-
ná rychlost. Provozovatelé po
dohodě s městem upraví uži-
vatelskou aplikaci. Budou
tam jen dohodnutá místa.
Také slíbili, že špatně zapar-
kované stroje odklidí. ČTK

Spletli si lvici
s býložravcem
Volně se pohybující zví-
ře, které minulý týden
spustilo na pomezí Berlí-
na a spolkové země Bra-
niborsko rozsáhlou pát-
rací akci, nebylo lvice,
nýbrž býložravec. Tvrdí
to laboratorní analýza
vzorku nalezeného tru-
su. Ani videa možnou
šelmu nepotvrzují.

Kellnerovy děti
mají v byznysu
pokračovat
Vdova po zakladateli sku-
piny PPF Petru Kellnero-
vi Renáta Kellnerová
chce jeho dědictví zacho-
vat a připravit děti na
převzetí štafety. Uvedla
to v úvodním slově Zprá-
vy o dění v PPF za rok
2022. Podle generálního
ředitele společnosti Jiří-
ho Šmejce se PFF podařil
rychlý odchod z ruského
finančního trhu a vyřeše-
ní dalších potíží. ČTK

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1

Musk se loučí s Twitterem

Jít dříve na drink
je nový trend

ČT
K

ZA ALMUŽNU NE!

Jak na válející
se koloběžky?

KRÁTCE

Naši milíčtenáři,prosíme,do košenepatříme!

Naši milí čtenáři, prosíme, do koše nepatříme!
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Největší komplikací při pro-
deji podílu na nemovitosti
bývalo předkupní právo.
To bylo 1. 7. 2020 nove-
lou občanského zákoníku
fakticky zrušeno. I přes-
to mnozí majitelé podílů
netuší, že se svým majet-
kem mohou konečně volně
nakládat.

Jednou z příčin vzniku
podílového spoluvlastnictví
je dědictví. „Je to bohu-

žel smutné, ale rozdělení
nemovitosti z důvodu řešení
pozůstalosti velmi často do
rodin vnáší sváry, které nelze
úplně jednoduše překonat“
říká Jan Mašek ze společ-
nosti Skayo Capital, která
se na výkupy podílů na
nemovitostech specializuje.
„Těch situací, jak podílové
spoluvlastnictví vznikne, je
ale celá řada. Již zmiňované
řešení pozůstalosti, rozvod,
rozpad podnikání.“

Mnoho majitelů o mož-
nosti prodat podíl na
nemovitosti bohužel vůbec
neví. „Lidé mají majetek
a vůbec netuší, že jej mohou
prodat. My od nich podíl
vykoupíme, rychle a za
férovou cenu. Obratem tak
získají peníze, o kterých ani
netušili, že je mohou mít“.

Podíl na nemovitosti můžete prodat,
je to jednoduché

skayocapital.cz

Za víc, než myslíte
Nemusíte se už dál dohadovat
Diskrétně, nepotřebujete souhlas
spolumajitelů

Vykoupíme váš podíl
na nemovitosti

Do národního parku se pomalu vrací život
Černé jizvy Českého Švýcarska po roce zelenají, ukazují letecké záběry. Na Mezní Louku
nebo Mlýnskou cestu se pomalu vrací život. Požár vypukl loni 24. července. Shořelo něko-
lik domů a obrovské části národního parku. Rozsáhlejší požáry v přírodě nebudou v ČR
ani celé Evropě nic neobvyklého, míní odborníci. ČTK a iDNES.cz

inzerce

Podvodnice
věštkyně
Kriminalisté obvinili
z podvodu 47letou ženu,
která se vydávala za věd-
mu a důvěřivou ženu
postupně připravila
o 100 tisíc korun. Obvi-
něné hrozí až pětileté vě-
zení. V březnu v centru
Ostravy oslovila nezná-
mou ženu, které nabídla
věštecké služby poté, co
zjistila, že se tato žena
nachází v těžké psychic-
ké situaci. Za několik
úplat jí radila, jak se pro-
blémů zbavit. Třeba aby
pár svých vlasů zabalila
do papíru a spálila. ČTK

Na údržbu a opravy budou
moci majitelé pražských pa-
mátek žádatmagistrát o dota-
ce.Městomezi žadatele v příš-
tím roce rozdělí 43,4 milionu
korun, což je stejně jako le-
tos. Peníze jsou určeny přede-
vším na stavební a restaurá-
torské práce. Vyplývá to z do-
kumentu, který schválili rad-
ní. Peníze půjdou na opravy
fasád, krovů či střech. Nebo
také na rekonstrukce vstupů
do objektů, výměnu oken
nebo opravy nástěnných ma-
leb, oltářů a kazatelen a dal-
ších uměleckých prvků. Opro-
ti letošnímu roku budou
moci vlastníci žádat o peníze

také na rekonstrukci oploce-
ní, což dosud nešlo.
Změna souvisí s možností

poskytnutí dotace na oploce-
ní zahrad osady Baba. S úspěš-
nými žadateli pak magistrát
uzavře smlouvu a ti budou
muset úřadu doložit využití
peněz.
Na úřad letos dorazilo

121 žádostí. Z celkového po-
čtu se 83 týkalo památkově
významných objektů, 26 cír-
kevních a 12movitých kultur-
ních památek. Vyřazeno bylo
37 žádostí, například kvůli
formálním chybám nebo ne-
doložení položkového roz-
počtu. ČTK

Hlavní třída v praž-
ském Smíchov City,
který vzniká na želez-
ničním brownfieldu,
získá jméno poMa-
deleine Albrightové.

Většina ulic a prostranství
v budované první části čtvrti
Smíchov City v Praze 5 pone-
se jména slavných žen. Po-
jmenování schválili městští
radní. Hlavní třída se bude
jmenovat podle americké po-
litičky českého původuMade-

leine Albrightové. První z par-
ků ponese jméno filozofky
Hannah Arendtové, název
druhého parku Alice a Anny
Masarykových odkazuje na
dceru a vnučku prvního čes-
koslovenského prezidenta.
Domy developer staví na

pozemcích bývalého náklado-
vého nádraží mezi lokalitou
Na Knížecí a smíchovským
nádražím. Stavba první sever-
ní části za 3,5 miliardy korun
začala v roce 2020, jižní bude
kromě bytů a komerčních
prostor zahrnovat i nové síd-
lo České spořitelny. Celá
čtvrť by měla být hotová
v roce 2032. ČTK

Kromě hlavní třídy by měla
jméno Albrightové nést
i základní škola, kterou bude
ve čtvrti stavět Praha 5.

• Do hlavní třídy bude ústit
ulice mecenášky a sběratelky
uměníMedy Mládkové.
Další ulice ponesou jména
po historičce a disidentce
Růženě Vackové, socioložce
a chartistce Jiřině Šiklové
a malířce Toyen.

• Radní schválili i další nové ná-
zvy ulic a prostranství v met-
ropoli. Mimo jiné souhlasili
s přejmenováním parku Pod
Rapidem v Praze 10 po čes-
ko-izraelské novinářce, pře-

kladatelce a spisovatelce
Ruth Bondyové. Vyrostla ve
Vršovicích a poté, co za
druhé světové války přežila
koncentrační tábory Osvě-
tim a Bergen-Belsen, odešla
do Izraele.

• Pojmenování či přejmenová-
ní veřejných prostranství
v Praze schvaluje městská
rada. Podněty může podávat
kdokoliv. Návrhy jdou na
radnice, poté se jimi zabývá
magistrátní místopisná komi-
se. Pokud s ním souhlasí,
následně jej projednají
pražští radní. Pojmenování
nesmí být podle zákona
po nikom žijícím. ČTK

ČT
K

KRÁTCEVlastníci památek
získají další peníze

Více žen
v nové čtvrti

POJMENOVÁNÍ ULIC ČI NÁMĚSTÍ JEN PO SMRTI
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Josef Formánek a Dan
Svátek se poznali před
více než deseti lety.
Navzájem se považují za
blízké kamarády.

• Svátek vystudoval Vyš-
ší odbornou školu fil-
movou ve Zlíně. Jeho
absolventský snímek
Soví řeka získal oceně-
ní na mnoha festiva-
lech. Za drama
Úsměvy smutných
mužů převzal v roce
2019 Cenu filmových
fanoušků při udílení
Českých lvů.

• Formánek spoluzaložil
magazín Koktejl. Jako
reportér procestoval
desítky zemí. Jeho kniž-
ní debut nesl název
Prsatý muž a zloděj pří-
běhů. Bojoval se závis-
lostí na alkoholu.
Absolvoval léčení
a o svých zkušenos-
tech napsal knihu
Úsměvy smutných
mužů. MET

Ve čtvrtek vstoupí do kin
nový český film Dvě slova
jako klíč, volné pokračování
diváckého hitu Úsměvy smut-
ných mužů. Opět ho natočil
režisér Dan Svátek podle kni-
hy Josefa Formánka, v hlav-
ních rolích se představí Da-
vid Švehlík a Ivan Franěk.
Snímek vznikal po celém

světě, kromě Česka natáčel
štáb také ve Francii, Dánsku,
Indii, Himálajích, New Yor-
ku, Japonsku nebo v In-
donésii na ostrově Siberut.
Jaké bylo natáčení v džun-

gli s domorodým kmenem
nebo s francouzskou
hvězdou Pierrem Richardem,
se v rozhovoru rozpovídal
režisér Dan Svátek.

Váš nový filmuvádíte také
tak, že je volnýmpokračo-
vánímÚsměvů smutných
mužů. Je to výhoda, nebo
spíš závazek?
Je to závazek, ale ty knihy,
kde je často hlavní postavou
spisovatel či alter ego spisova-
tele Josefa Formánka, oprav-
du patří k sobě, tak to ani ne-
šlo jinak. A i když byl spokoje-
ný s prvním filmem – jakým
způsobem jsme jeho knihu
převedli na plátno, tak jsem
cítil o to větší odpovědnost,
aby byl opět spokojený.

Zasahoval do scénáře?
To ne, ale velmi často byl na
natáčení a říkal nám svůj ná-
zor. Jsme kamarádi, takže
o všech věcech diskutujeme,
ale velmi často máme podob-
ný názor, takže to bylo o to
jednodušší. Nicméně sám
říká, že Dvě slova jako klíč je
nejdůležitější kniha, jakou
napsal, protože v ní je pří-
běh, který sám prožil. Je také
o jeho víře, což je samozřej-
mě tenký led, zvlášť u nás, ve
velmi ateistické zemi, takže
jsme na to museli jít opatrně
a najít střední cestu, aby byla
pro diváka pochopitelná.

V rámci natáčení jste hodně
cestovali.Mimo jiné také na
ostrov Siberut, kde jste natá-
čeli s kmenemMentawaj. Jak
se vám je povedlo přesvědčit
k natáčení?
Mám takovou teorii, že jak tu
kameru neznají a nevědí, jak
přesně funguje, tak na to ne-
myslí a jsou přirození. Ale
oni měli samozřejmě důvěru
k Josefovi, který tam byl
s námi, takže ta se přenesla
i na nás. Bylo úžasné sledo-
vat, jak ho vítají, když ho zno-
vu po letech viděli, protože
v době covidu nemohl přijet.
Přes něj jsme jim vždycky vy-

světlili, co chceme natáčet.
Jsem ale úplně nadšený, jak
to před kamerou zvládli, pro-
tože jsem z toho měl trochu
obavy.

Co jste si z tohoto výletu
odvezl vy konkrétně?
Pocit, že se tammusím vrátit.
Také to, že toho člověk k živo-
tu potřebuje strašně málo.
Oni třeba chodí skoro nazí,
nejdůležitější je pro ně vztah
k dětem či rodičům.

Důležitou součástí filmu
je také japonská dvojice
otec–dcera.
Úplně miluji styl japonského
hraní, navíc Gen Sato i jeho
filmová dcera Juki Iwasaki
jsou pro mě velkým darem
a byli neobyčejně stateční.
Do Himálají, ve kterých se je-
jich postavy vyskytují, jsme
cestovali v náročném covido-
vém období. Navíc na ta mís-
ta se dá doletět jenom částeč-
ně, pak musíte jet hodiny au-
tem či to dojít pěšky. A oni
všechno zvládli, nikdy si na
nic nestěžovali a byli přesvěd-
čeni o tom, že to prostě musí
udělat a že to musí udělat
dobře. Takže klobouk dolů
před nimi.

Film se ale natáčel namnoha
místech po světě. Vyřizovat

místní povolení asi nebylo
všude snadné, ne?
Třeba v Indii jsmemuseli mít
povolení od ministerstva kul-
tury. Dokonce chtěli vidět
a schválit scénář. Komuniko-
vali jsme průběžně také s am-
basádami a vedli to oficiální
cestou. Na ostrov Siberut
jsme jeli jenom já, herci, Jo-
sef a kameraman, který byl
zároveň i zvukařem, ale tře-
ba v Indii jsme si najali míst-
ní profesionální štáb. Indové
jsou zvyklí točit velké filmy,
takže tam to byla vlastně
radost.

Už tím vším natáčením v za-
hraničí to bylo asi plné zážit-
ků, že?
Ano, třeba na Siberutu je
32 druhů jedovatých hadů,
a když v džungli sejdete z ces-
ty, jak nám vysvětloval Josef,
tak se můžete nabodnout na
bambusy, tak to jsme byli tro-
chu vyděšení. Ale zase, my ze
štábu jsme byli zvyklí točit
v nepohodlí, ne v takových
koutech světa, ale můj obdiv
patří hercům –Davidu Švehlí-
kovi a Ivanu Fraňkovi, jak to
skvěle zvládli a neprotestova-
li. Smířili se s tím, že budeme
všichni spát v jedné chýši
i s mentawajským kmenem.

Ale nejen čeští hercimuseli
být stateční, Francouz Pierre
Richard vám řekl co, když jste
mu vyjevil, že jeho postava
mimo jiné uletí na židli
smnoha balonky?
On mi napoprvé celou tu roli
kněze odmítl. Měl toho oprav-
du pracovně hodně, ale já
jsemmu napsal dopis, ve kte-
rém jsem ho fakt žádal, že je
to mým velkým snem ho ob-
sadit, tak nakonec svolil. Scé-
na se židlí a balonky se točila
zvlášť, část v newyorském
Central Parku a pak jsme toči-
li ve Francii na neutrálním
pozadí a dávali jsme záběry
dohromady.

Jakémáte teď, když je vše
hotovo, z filmu dojmy?
Že se nám snad povedlo sdě-
lit to, co má Josef ve svých
knihách – že laskavost k dru-
hým lidem je opravdu důleži-
tá a že by ten svět fungoval da-
leko lépe, kdyby to u každé-
ho tak bylo a každý začal
u sebe. Lidi nám, když vychá-
zejí z kina, říkají, že je to za-
sáhlo a že se alespoň pokusí
být vlídnější.

Nejen u tohoto natáčení
jste si dobrovolně zvolil
velké nepohodlí. Plánujete
teď nějaký klidnější projekt?
Párkrát už jsem na to téma
žertoval, že jsme si běhemna-
táčení občas posteskli, proč
Josef nenapsal něco, co se
odehrává v jednom pokoji se
dvěma lidmi. Ale ne, teď váž-
ně, mě ty výzvy baví. To, co
hledám pro další náměty, je
něco, v čem exotika je. Třeba
scénář, který byl napsaný po-
dle knihy Doktorka z domu
Trubačů. Jedná se o příběh
lékařky Vlasty Kálalové, kte-
rá ve dvacátých letech 20. sto-
letí založila v Orientu první
nemocnici. Což je velmi silný
příběh, který končí za druhé
světové války. A většina toho
filmu se odehrává v Orientu,
takže to také nebude jedno-
duché.

Spisovatele Josefa Formánka
jste kdysi původně oslovil
s tím, že chcete zfilmovat
jeho knihuMluviti pravdu.
Vznikne někdy tedy i film
podle této předlohy?
Měl by to být vlastně vrchol
naší spolupráce a je to pořád
náš sen – tento román zfilmo-
vat. Pořád jej považuji za vel-
mi silný a neobyčejný příběh,
který bych natočit chtěl. Dou-
fám, že k tomu brzo dojde.

Herci Ivan Franěk (vlevo) a David Švehlík se vydali kvůli svým rolím
s filmovým štábem až na indonéský ostrov Siberut. 3x BONTONFILM

Japonští herci Juki Iwasaki a Gen
Sato točili i v Himálajích.

Při natáčení v New Yorku

IVETA
BENÁKOVÁ
iveta.benakova@metro.cz

„Laskavost k druhým
je opravdu důležitá“

Režisér Dan Svátek MAFRA

PŘÁTELSTVÍ
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Tentokrát Pražský hrad na třetím nádvoří od přispěvatele
#miroslavkoprivaprague. Dominantu nádvoří představuje
katedrála svatého Víta, Václava a Vojtěcha s hlavním západním
dvouvěžovým průčelím a původním jižním vstupem (Zlatá brána)
a věží. #mojemetro #fotimecesko #krasnapraha #leicaphotos.

Hitem letošní okurkové sezony je vyjádření herce a propagá-
tora alternativního životního stylu, že nemocný rakovinou si
za svou nemoc může sám, svým psychickým nastavením.
Zdravý rozum se bouří, posílání dotyčného na inspekci na dět-
skou onkologii zaznívá unisono. Pojďme si ten hlas selského
rozumu trošku zproblematizovat. Výrok byl velmi zkratkovi-
tý, jak to ostatně v talkshow bývá, a působil velmi necitlivě.
Tak necitlivě, že možná přehlížíme, co je na něm k zamyšle-
ní. Problém s moderní medicínou je, že je tu ona, pak velké,

dlouhé ticho a pak hlasy amatér-
ských alternativců. Nic moc
mezi tím. Právě to „mezi tím“ je
například otázka osobní zodpo-
vědnosti za naše životy, mentál-
ní hygiena, psychosomatika. Za-
plať bůh za moderní medicínu,
ale málo si uvědomujeme, že
její úspěch leží více v oblasti léč-
by následků. Jako když přiveze-
te do servisu vůz se zlomenou

poloosou. Opraví vám ho, ale už s vámi neproberou, proč ho
užíváte tak, že k defektu došlo. Specializace vědění nás doved-
la k tomu, že nevidíme věci v souvislostech. V odborné knize
o onkopsychologii se dočtete, že existuje zjevná a přímá sou-
vislost mezi mentálním nastavením dospělého člověka a on-
kologickým nálezem. To není žádné šarlatánství. Kolik pozor-
nosti se věnuje psychické pohodě v léčbě a prevenci? Měnit
psychické nastavení a návyky je možná nejtěžší úkol. Dob-
rých průvodců na této cestě je málo.
A hlasu zdravého rozumu v éře expertů
rozumíme lépe než hlasu zdravého citu.

Kolik
pozornosti

se ale věnuje
psychické
pohodě v léčbě
a prevenci?

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání,
výzvu, básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte
s hashtagem #METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat
i jako zprávu přes Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz.
Váš výtvor dáme do novin!LUŠTĚNKA:ZAHRÁDKA

ŘEŠENÍSUDOKU:

LUŠTĚNKA

1. ambit
2. francovka
3. ožehnutí (zastar.)
4. horní končetina

5. lepší než devátá
6. přikrývka
7. protiklad
8. automobily (hovor.)

Slovo na R

IVAN ADAMOVIČ
PRŮVODCE PŘÍTOMNOSTÍ



Dechberoucí soutěžní sním-
ky nafotil známý fotograf a in-
fluencer Honza „KoperniKK“
Řeháček. Ten má na svém
instagramovém účtu téměř
půl milionu sledujících a své

followery pravidelně zásobu-
je nádhernými fotkami svých
psů. Honza tentokrát nechal
vlčáky i zrcadlovku doma
a vyrazil fotit do Safari Parku
Dvůr Králové jen s telefonem.

Za pomoci neuvěřitelného
zoomu, kterým Samsung Ga-
laxy S23 Ultra oplývá, se mu
povedlo zachytit dokonale vy-
kreslené detaily nejrůznějších
zvířat. Na obrázcích tak může-
me vidět třeba blízké záběry
srsti, očí nebo tlapek.

Honza „Kopernikk“ Řehá-
ček tak dokázal, že návštěv-
níci nepotřebují do zoo brát
speciální vybavení a zrcadlov-
ku, aby nafotily krásné fotky
zvířat. Stačí k tomu telefon

s kvalitním fotoaparátem,
který nezabere žádné místo
a pohodlně se vám vejde i do
kapsy. Bez jakýchkoli tech-
nických znalostí pak můžete
vyfotit oslňující fotky zvířat
nebo rodiny, a to i přesto, že
ani jeden z nich nestojí klid-
ně.

Focení probíhalo v poměr-
ně náročných podmínkách.
Zvířata se totiž neustále pohy-
bují, jak Honza dobře ví, což
z nich dělá poměrně náročné

modely a modelky. Díky stabi-
lizaci videa dokáže ale Galaxy
S23 Ultra fotit i pohybující se
objekty, a to ve vysoké kvalitě.
Výzvou bylo také proměnlivé
počasí, kdy se střídalo oslni-
vé slunce se zataženou oblo-
hou, nebo dokonce deštěm
a kroupami. I v tomto přípa-
dě ale telefon neměl problém.
S vyšším šumem a slabým
osvětlením, které je v zoo ve
vnitřních expozicích zcela
běžné, se vypořádal největší
snímač společně s nejrychlej-
ším procesorem. Záběry na
závěr zjemnila samotná čočka
fotoaparátu, která ztlumila
odlesky.

A právě stejný model tele-
fonu, který Honza používal
při focení, teď můžete vyhrát
ve speciální soutěži. K výhře
nejvýkonnějšího telefonu
z řady S vám postačí, abyste
navštívili stránky Safari Par-
ku Dvůr Králové safaripark.cz.
Pokud správně uhádnete, jaká
zvířata se nachází na detail-
ních snímcích, které známý
influencer nafotil, dostanete
se ihned do slosování. Kromě
smartphonu s pěti čočkami
a až 200Mpx širokoúhlým
fotoaparátem můžete vyhrát
také nejnovějších sluchátka
od Samsungu, Samsung Ga-
laxy Buds2 Pro nebo chytrý
přívěsek Samsung Galaxy
SmartTag. K výhře vám pomů-
žou nápovědy na webu, které
vám zároveň prozradí zajíma-
vé informaci o jednotlivých
zvířatech.
Soutěžit
m ů ž e t e
až do 31.
července.

Máte rádi zvířata? A dokázali byste je
poznat jen na základě drobného detailu,
jako je barva srsti nebo tvar oka? V nově
spuštěné soutěži Poznáš mě?, kterou
pořádá Samsung společně se zoologickou
zahradou Safari Park Dvůr Králové, si
můžete své schopnosti ověřit. Pokud navíc
rozpoznáte, jaká zvířata se na fotografic-
kých hádankách skrývají, můžete vyhrát
zbrusu nový telefon Samsung Galaxy S23
Ultra.

Ambasador Samsungu nafotil fascinující detaily zvířat
ze safari v Dvoře Králové. Podívejte se a můžete vyhrát.

úterý 25. července 202300Komerční příloha meTro lIVe
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„A nechceš počkat,
až tam

napustí vodu?“

MAREK KRÁČMAR
Facebook

POČASÍ

SUDOKU
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20.10 Dobrodružství
kriminalistiky (13/26)
Krevní skupina. Krimiseriál
(ČR/N/Fr., 1991). Hrají: U. Mat-
schoss, K. Halbich, K. Pospíšil

21.05 Vyprávěj
Burza. Seriál (ČR, 2009-2013).
Vekslák, nebo metalák? Hrají:
R. Vojtek, A. Kerestešová,
V. Freimanová, S. Skopal

22.00 Můj vysvlečenej deník
Komedie (ČR, 2012)

23.40 Balthazar IV
Zátiší. Krimiseriál (Fr., 2021)

00.40 AZ-kvíz

20.00 Křidýlko nebo stehýnko?
Komedie (Fr., 1976). Dejte
pozor – dnes ochutnává sám
Charles Duchemin. Hrají: L. de
Funès, Coluche, J. Guiomar

21.50 Smrt v klášteře
Detektivka (Kan., 2002). Hrají:
M. Frewer, K. Welsh, J. Casey,
D. Blanco. Režie R. Gibbons

23.15 Království pirátů (3/6)
Cena oddanosti. Působí jako
výplod mýtů a legend

00.10 Láska a sex v Indii
Líbání na ulici nebo mluvení
o sexu je v Indii považováno
za obscénní

20.20 Policie Modrava (11)
Čertův mlýn. Krimiseriál (ČR,
2013). Dva důchodci ze Sušice
unesou mladého finančního
makléře, který zpronevěřil je-
jich životní úspory. Hrají: S. No-
risová, J. Satoranský, F. Tomsa

21.35 Kameňák (7, 8)
Komediální seriál (ČR, 2019).
Hrají: V. Vydra, P. Kikinčuk,
V. Žilková, M. Dejdar

00.00 Mentalista IV (24)
Zrudlý klobouk.
Krimiseriál (USA, 2011)

01.00 Mentalista V (1)
Rudý korálek

20.15 Angelika, markýza andělů
Dobrodružný film (It./Fr.,
1964). Angelika de Sancé de
Monteloup je proti své vůli
provdána za mocného Joffreye
de Peyraca, o němž se říká, že
je čaroděj. Hrají: M. Mercie-
rová, R. Hossein, J. Rochefort

22.40 7 pádů Honzy Dědka –
to nejlepší z roku 2022
To nejlepší ze 7 pádů
Honzy Dědka

23.55 Ano, šéfe!
Jsme tu proto, abyste
v hospodách nejedli blafy!

01.00 Policie v akci

15.00 Mixxxer Live

17.00 Óčko hity
Klipy nonstop

18.30 FESTIVALOVÉ LÉTO:
Colours of Ostrava
Óčko na fesťáku. Tentokrát z le-
gendárních Colours of Ostrava

18.35 Óčko hity
Klipy nonstop

22.00 Naked Attraction Norway
Seznamka na tělo

22.30 Óčko flirt
Proud klipů a sexy vzkazy
diváků Óčka

ČT1 ČT2 NOVA ÓČKOPRIMA
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Včerejší los pověděl
o soupeřích pro čtve-
řici českých fotbalo-
vých týmů pro evrop-
ské poháry.

Pražská Sparta se ve 3. před-
kole Ligy mistrů utká s vítě-
zem 2. předkola mezi island-
ským Breidablikem a FC Ko-
daň, kde vminulosti dělal asi-
stenta trenéra současný dán-
ský kouč Letenských Brian
Priske. Český šampion začne
dvojutkání 8. nebo 9. srpna
venku, odvetu odehraje
15. srpna doma.
Sparťané by na cestě do

skupiny museli přejít přes
dva soupeře. Hlavní fázi Ligy
mistrů si Letenští, kteří získa-
li český titul po devíti letech,
naposledy zahráli v sezoně
2005/06. Pokud by Pražané ve
3. předkole neuspěli, čekalo
by je závěrečné 4. předkolo

Evropské ligy. Letenští mají
jako jediní ze čtyř českých zá-
stupců v letošní kvalifikaci
pohárů jistotu, že si zahrají
skupinu, a to minimálně Ev-
ropské konferenční ligy.
Slavia začne 3. předkolo Ev-

ropské ligy s poraženým ze
souboje 2. předkola Ligy mis-
trů mezi Dniprem a Panathi-
naikosem Atény 10. srpna
doma, odveta je na programu
o týden později. O dvojici sou-
peřů měl český vicemistr jas-
no už dříve. Pražané byli
v takzvané hlavní části nasa-
zeni spolu s jiným řeckým
klubem Olympiakosem Pi-
reus, který podle regulí UEFA
nemohl nastoupit proti týmu
ze stejné země. Proto Praža-
nům připadla výše zmíněná
dvojice.
Pokud fotbalisté Plzně ve

2. předkole Evropské konfe-
renční ligy vyřadí kosovskou
Dritu, utkají se ve 3. předkole
s vítězem souboje mezi malt-
skou Gzirou a lucemburským

Dudelange. Bohemians 1905
v případě postupu přes nor-
ského favorita Bodö/Glimt na-
razí na švédský Kalmar nebo
Pjunik Jerevan. Úvodní zápa-
sy jsou na programu 10. srp-
na, odvety pak o týden pozdě-
ji. Podle losu ve švýcarském
sídle UEFA v Nyonu by oba
české týmy začaly doma.
V případě Bohemians ale

hrozí termínová kolize s ji-
ným pražským celkem Slavií,
která ve stejný den doma ro-
zehraje 3. předkolo Evropské
ligy.
Plzeň i Bohemias musejí

nejprve zvládnout 2. předko-
lo, do nějž vstoupí ve čtvrtek.
Viktoria proti Dritě začne
doma, „klokani“ při návratu
do pohárů po 36 letech od-
startují na stadionu
Bodö/Glimt. Oba čeští zástup-
ci v soutěži potřebují na cestě
do skupiny přejít přes tři sou-
peře. Jakékoli zaváhání by
znamenalo, že si na podzim
v hlavní fázi nezahrají. ČTK

Půltucet
Německé fotbalistky ve
svém prvním utkání na
MS rozstřílely 6:0 Maroko.
Dvojnásobné světové šam-
pionky a úřadující vicemis-
tryně Evropy za vysokou
výhrou nasměrovala kapi-
tánka Alexandra Poppová,
která se prosadila dvakrát
už v prvním poločase. Po
pauze skórovaly Klara Büh-
lová (na snímku) s Leou
Schüllerovou a Německu
pomohly i dva vlastní góly
Maroka. Vítězný vstup do
šampionátu mají za sebou
i Italky, které si poradily
1:0 s Argentinou. Brazilky
porazily Panamu 4:0. ČTK

S Panathinaikosem Atény
mají slávisté nedávnou
zkušenost. Vloni v létě
s ním hráli ve 3. předkole
Evropské konferenční ligy.

• Po domácím vítězství 2:0
a venkovní remíze 1:1
postoupila Slavia do závě-
rečného play-off. ČTK

Nejlepší český tým americké-
ho fotbalu řeší vážné vnitřní
problémy. Kvůli nim zrušil
nedělní zápas Evropské fotba-
lové ligy (ELF) v maďarském
Fehérváru a je otázkou, zda
zvládne vmezinárodní soutě-
ži pokračovat. Pod vedením
trenéra ZachaHarroda do pre-
miérové sezony v ELF vstoupi-
li na začátku června. Pak se
ale poměry v týmu změnily,
americký kouč opustil funkci
a odešla i řada zahraničních
hráčů. Podle agentury SID sto-
jí za krizí skutečnost, že klub
dluží hráčům výplaty. V pá-
tek večer tak Prague Lions
oznámili ELF, že v neděli
v Maďarsku nenastoupí. ČTK

AP

LOŇSKÁ ZKUŠENOST

40
Když se před 40 lety na mí-
tinku v Mnichově běžkyně
Jarmila Kratochvílová posta-
vila na start osmistovky, jed-
nalo se o náhradní řešení.
Pár dnů předtím ji nepříjem-
ně píchlo ve stehenním sva-
lu, a tak se s trenérem roz-
hodli, že před MS nebudou
nohu namáhat. Uvolněná
Kratochvílová 26. července
1983 časem 1:53,28 nečeka-
ně překonala světový re-
kord, který je nejdéle plat-
ným na dráze v historii. ČTK

REKORD STÁLE PLATÍPrague Lions ve
velkých potížích

Co bude dál, neví
Za velkou školu označil bas-
ketbalista Ondřej Hanzlík
uplynulou sezonu ve španěl-
ské Gironě, s níž si zahrál
poprvé elitní ACB Ligu.
Nové zkušenosti získal i pod
vedením krajana a asistenta
trenéra Luboše Bartoně. Kde
ale bude jednadvacetiletý ro-
zehrávač nastupovat v příští
sezoně, zatím neví. V létě
stáhl přihlášku z draftu
NBA a zkusí to zase za rok.

Simon na jihu?
Hokejový útočník Dominik
Simon se zapojil do trénin-
ku extraligových Českých
Budějovic. Jeho případné
trvalé angažmá na jihu
Čech může být podle klubo-
vého webu otázkou jednání
v následujících týdnech,
během nichž se bude s tý-
mem připravovat. Kádr
Motoru naopak opouští jiný
útočník Zdeněk Doležal, kte-
rý míří do Prostějova.

Dvanáct párů
Celkem 12 českých beachvo-
lejbalových párů se předsta-
ví koncem srpna v Brně na
turnaji Pro Tour Futures,
který bude druhou akcí svě-
tového okruhu na českém
území po podniku nejvyšší
kategorie Elite 16 v Ostravě.
V hlavní soutěži budou na
Sokolském koupališti starto-
vat i domácí ženské jednič-
ky Barbora Hermannová
s Marií-Sárou Štochlovou.

K postupu daleko
Plavkyně Simona Kubová
měla na MS ve Fukuoce dale-
ko k postupu do finále závo-
du na 100 metrů znak. Do-
polední výkon zlepšila jen
o dvě setiny na 1:00,43.

Plekanec zůstává
Hokejista Tomáš Plekanec
pokračuje v kariéře. Čtyřice-
tiletý útočník se dohodl na
nové smlouvě s extraligo-

vým Kladnem, kde strávil
poslední tři sezony.

Obrovská nabídka
Saúdskoarabský fotbalový
klub al-Hilál poslal Paris
Saint-Germain rekordní na-
bídku ve výši 300 milionů
eur (asi 7,25 miliardy ko-
run) na přestup útočníka Ky-
liana Mbappého. Informova-
la o tom agentura AP, podle
které potvrdil kontakt paříž-
ský velkoklub. ČTK

KRÁTCE

Sparta pojede na sever,
tři kluby začnou doma



S námi víte víc


